
Slotsholmsgade 10
1216 København K.

Telefon 7226 8400
Telefax 3393 3510 

www.justitsministeriet.dk
jm@jm.dk

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 774 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 21. marts 2014. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF).
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Spørgsmål nr. 774 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren oplyse, hvilken besked daværende justitsmini-
ster Morten Bødskov gav til Karina Lorentzen Dehnhardt i 
forbindelse med mødet den 24. april 2012, jf. artiklen ”Retsud-
valg skulle afskæres fra åben hashhandel” bragt i Berlingske 
den 17. marts 2014?”

Svar:

Som bekendt har jeg ikke selv været involveret i sagen om Retsudvalgets 

besøg på Christiania, herunder deltaget i mødet mellem den daværende ju-

stitsminister og formanden for Retsudvalget den 24. april 2012.

Jeg kan dog henvise til besvarelserne af 9. december 2013 af spørgsmål nr. 

267 og nr. 275 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg samt til samrådet 

den 10. december 2013, hvor daværende justitsminister Morten Bødskov 

om mødet den 24. april 2012 blandt andet oplyste følgende: 

”Jeg gav på mødet flere gange udtryk for, at jeg syntes, at ud-
valget skulle tage ud på Christiania.

Det blev på mødet aftalt, at formanden for Retsudvalget kunne 
bruge den formulering i forhold til medlemmerne, at der ville 
være et passende, synligt politiberedskab på baggrund af om-
fang og aktuel vurdering af situationen, og at det ikke ville væ-
re med ”blød hat”.”   

Mere generelt kan jeg i øvrigt henvise til min besvarelse af 17. januar 2014 

af spørgsmål nr. 294 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg samt min be-

svarelse den 21. februar 2014 af samrådsspørgsmål V, W og Z. 


